



Mr Anthony *C*how Wing-kin, SBS, JP

周永健先生

Mr Anthony Chow Wing-kin, SBS, JP, was a Council Member of HKIEd from 2003 to 2009. Mr Chow has made a substantial contribution to the development of the Institute. He has served on the Council's Audit Committee as Chairman, Council's Staffing Committee as Vice-Chairman and Task Force on University Title as Member.

Mr Chow is a partner of law firm Peter C. Wong, Chow & Chow. He has extensive community involvement including being chairman of Process Review Panel for the Securities and Futures Commission, member of the Board of Stewards of the Hong Kong Jockey Club and chairman of the Board of Governors of the Canadian International School of Hong Kong. He is also a member of National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference, a China-Appointed Attesting Officer and a member of Guangzhou Arbitration Commission.

周永健先生於2003年至2009年間出任教院校董會成員，對學院的發展貢獻良多。他曾擔任校董會屬下審計委員會主席、人事委員會副主席及正名事宜專責小組成員。

周先生為王澤長、周淑嫻、周永健律師行合夥人。他積極參與多項公職，包括證券及期貨事務監察委員會程序覆檢委員會主席、香港賽馬會董事局成員及香港加拿大國際學校校董會主席。他亦擔任中國人民政治協商會議全國委員會成員、中國司法部委託公證人及廣州仲裁委員會委員。



Ms Barbara *Fei*, BBS

費明儀女士

Ms Barbara Fei, BBS, is a well-known singer and impresario who also serves as a prominent ambassador and advocate for music and arts in Hong Kong, Mainland China and overseas. She is Chairman of Hong Kong Association of Choral Societies, Chairwoman of Music Group of Hong Kong Arts Development Council, Music Director and Conductor of Allegro Singers, and Chairman of Hong Kong Ethnomusicology Society.

Ms Fei has been active in promoting music education and raising students' awareness towards Chinese music and culture. She has set up scholarships in Beijing, Shanghai and Hong Kong, and sponsored inter-school music competitions in Hong Kong. Over the years, Ms Fei has offered HKIEd's students numerous choral master classes and talks on the Chinese national anthem and Chinese folk music.

費明儀女士在音樂界德高望重，為香港聲樂殿堂級人物，致力在香港、中國以至海外推廣及支持音樂藝術。她現任香港合唱團協會主席、香港藝術發展局音樂組主席、明儀合唱團音樂總監及指揮，及香港民族音樂學會會長。

費明儀女士熱衷推動音樂文化，致力提升學生對中國民族音樂及文化的關注。她分別於北京、上海和香港設立音樂獎學金及贊助香港校際音樂比賽。多年來，費女士多次指導教院學生合唱大師班，及主持多個有關中國國歌和中國民族音樂的講座。



Mr *HS* Ho Siu-lun

何兆倫先生

Mr Ho Siu-lun has been committed in fostering education development in Hong Kong since he graduated from Northcote College of Education in 1953. He started his career as teacher, then as Lecturer of Mathematics at Northcote College of Education in 1962, and Principal of the College from 1981 until his retirement in 1988.

Mr Ho has had a great impact on mathematics education and teacher education in Hong Kong. He helped originate and establish the Inter-school Mathematics Olympiad in Hong Kong in 1970s, which contributed to the promotion of mathematics education in secondary schools and put Hong Kong on the international landscape.

With a vision in continual professional upgrading of teachers, Mr Ho was instrumental in replacing the then 2-year teaching training course with a 3-year teacher training course which helped produce better trained teachers in Hong Kong.

何兆倫先生於1953年在羅富國師範學院（羅師）畢業後，一直致力促進香港教育發展。他畢業後即任職教師、1962年出任羅師數學科講師、1981年開始出任羅師校長直至1988年退休。

何先生對香港教育及師資培訓有舉足輕重的影響。他在七十年代創辦香港校際數學奧林匹克，推動香港中學數學教育發展，並邁向國際。

何先生擁有提升教師專業地位的遠見，他推動以三年制取代當時的兩年制的師訓課程，此舉有助提升香港教師的培訓。



Dr Joseph *K*wong Kai -to, MH

鄭啓濤博士

Dr Joseph Kwong Kai-to, MH, spent his entire career in education and rural teacher training. After graduating from the Rural Training College in 1953, he taught in primary and secondary schools in the rural district, and then served as school principal of two primary schools for 25 years until retirement.

Dr Kwong has served as Chairman of the Rural Training College Alumni Association since 1980s, tirelessly advancing the work of the Association, participating in HKIEd's activities and providing invaluable assistance on all fronts.

Dr Kwong also actively supports rural teachers in China. In 1996, together with fellow alumni of the Golden Jubilee of the Rural Training College, he introduced an Award Scheme for Rural Teachers in Northern Guangdong and started a project with donations funding the establishment of 13 Rural Training College Golden Jubilee Xi Wang Primary Schools in remote areas of Guizhou, Fujian, Guangxi, Yunnan, Anhui, and Guangdong.

鄭啓濤博士以教育及鄉村教師的培育為畢生事業。自1953年畢業於香港官立鄉村師範專科學校（鄉師），他先後在多所鄉村小學及中學任教，隨後二十五年於兩所小學擔任校長，直至退休。

鄭博士自八十年代起，擔任香港官立鄉村師範專科學校同學會主席，不遺餘力地推動同學會的工作，並積極參與香港教育學院活動，在各方面提供寶貴的協助。

鄭博士亦積極支持內地的農村教師。1996年，他在母校鄉村師範創校金禧紀念之際，發動數位校友在粵北推行鄉村教師獎勵計劃，並倡議同學捐資在貴州、福建、廣西、雲南、安徽及廣東等地興建13所金禧希望小學。



Mr Chien *Lee*

利乾先生

Mr Chien Lee has been actively engaged in educational causes for over 20 years in his personal capacity as well as in his capacity as a Governor of Lee Hysan Foundation and of Bei Shan Tang Foundation. He was a Council member of HKIED from 2006 to 2009 and served as Vice Chairman of its Finance Committee, a member of its Investment Sub-Committee and a director of its School of Continuing & Professional Education.

Mr Lee's involvement with other educational institutions in Hong Kong includes being a member of the Councils of St. Paul's Co-educational College and The Chinese University of Hong Kong and a Trustee of the Council of St. Paul's Co-educational College Charitable Trust and the Charitable Trust for The Hong Kong Foundation for the Humanities and Social Sciences. He was also former Chairman of Outward Bound Hong Kong.

Mr Lee has also been involved with educational institutions in USA where he served on the Board of Trustees of Stanford University, and is currently a member of the Advisory Council of the Stanford University School of Education. He also serves on the Board of Trustees of Phillips Academy, Andover.

過去20年，利乾先生分別以個人、利希慎基金及北山堂基金理事的名義，積極參與教育事務。利先生於2006年至2009年間擔任教院校董會成員，並出任校董會屬下財務委員會副主席、投資分委會委員，以及教院持續專業教育學院董事會董事。

利先生身兼多個香港教育機構公職，包括聖保羅男女中學及香港中文大學校董、聖保羅男女中學校董會慈善信託基金和香港人文社會研究基金信託人。利先生亦曾任香港外展訓練學校主席。

此外，利先生亦參與美國教育機構工作，曾任史丹福大學校董會成員。他現為史丹福大學教育學院顧問委員會成員及Phillips Academy, Andover校董會成員。



Mrs *M*ak Chen Wen-ning, BBS

麥陳尹玲女士

Mrs Mak Chen Wen-ning, BBS, was a Council Member of HKIEd from 1998 to 2001. She was the Acting Divisional Director (Primary Education) and Principal of Northcote Branch of HKIEd from 1995 to 1996. She was the Principal of Queen Elizabeth School Old Students' Association Secondary School from 1996 to 2005 and the principal of Tong Kwok Wah Secondary School from 2005 to 2007.

Mrs Mak has also served on a number of government boards and committees, including the University Grants Committee from 1999 to 2005 and the Consumer Council from 2004 to 2007. She is currently the Honorary Advisor to the Queen Elizabeth School Old Students' Association Education Promotion Organisation and Chairman of the Advisory Committee of Department of Education Studies at Hong Kong Baptist University. Mrs Mak is also a Member of the Advisory Committee on Teacher Education and Qualification and of the Environment Impact Assessment Appeal Board Panel.

麥陳尹玲女士於1998年至2001年間出任教院校董會成員，曾於1995年至1996年教院成立初期，出任羅富國分院院長，兼任小學學務部署理部長。於1996年至2005年出任伊利沙伯中學舊生會中學校長，2005年至2007年出任湯國華中學校長。

麥女士亦服務多個政府委員會，包括於1999年至2005年間出任大學教育資助委員會委員、於2004年至2007年間出任消費者委員會委員等。現任伊利沙伯中學舊生會教育推廣機構顧問、香港浸會大學教育學系顧問委員會主席、師訓與師資諮詢委員會委員及環境影響評估上訴委員會小組委員。



Mrs Rita *M*ansukhani Au Hay-lun

文區熙倫女士

Mrs Rita Mansukhani Au Hay-lun is a renowned educator who has made significant contributions to the special education sector in Hong Kong. She had served for the Special Education Section of the then Education Department for 14 years. After completion of a Master of Education (Special Education) at the University of Sydney, Australia, Mrs Mansukhani served as Principal at Hong Kong Red Cross Princess Alexandra School in 1999 until her retirement in 2009. Mrs Mansukhani was Chairperson of the Hong Kong Special Schools Council and Member of the Education Commission between 2005 and 2009. She is currently serving on the “Quality Education Fund” Steering Committee and the “Chief Executive’s Award for Teaching Excellence” Steering Committee, as well as the Mental Health Review Tribunal.

Mrs Mansukhani has been working closely with HKIED in promoting special needs education. In 2006, she was invited to sit on a committee to review the operation of HKIED’s Centre for Special Needs and Studies in Inclusive Education, and give advice on the further development of the Centre. Under her leadership, HKIED collaborated with Hong Kong Special Schools Council to succeed in obtaining funding from the Quality Education Fund for a project on “Professional Development Course for Teachers in Special Schools”. With her support, HKIED was also awarded a “Consultancy Project on Multiple Disabilities” from the government. Mrs Mansukhani had also been guest speaker, advisor and field experience supervisor of HKIED’s special needs programmes.

文區熙倫女士是傑出教育工作者，對香港特殊教育有重大的貢獻。她曾在香港教育署特殊教育組任職達十四年。於澳洲悉尼大學修畢特殊教育碩士學位後，區女士自1999年開始擔任香港紅十字會雅麗珊郡主學校校長，直至2009年退休。她於2005至2009年間出任香港特殊學校議會主席及教育統籌委員會委員。區女士現任「優質教育基金」督導委員會及「行政長官卓越教學獎」督導委員會委員，及精神健康覆核審裁處成員。

區女士一直與教院緊密合作，推動特殊學習需要教育。於2006年，應邀為教院特殊學習需要和融合教育中心檢討小組擔任顧問，為中心發展提供專業意見。在她的帶領下，教院與香港特殊學校議會協作，成功獲得優質教育基金撥款，資助於特殊學校推行教師專業進修課程；在她的支持下，教院亦獲政府撥款支援多重障礙顧問計劃。區女士亦擔任教院特殊學習需要課程的嘉賓講者、顧問和實習導師。



Mr *W*ong Kam-po, BBS, MH

黃金寶先生

Mr Wong Kam-po, BBS, MH, is a well-known and respected athlete in Hong Kong. He is a locally trained world-class sportsman who has won medals and honours in major national, regional and international cycling competitions, including champion of the Men's Individual Road Race at the National Games in 2009, the first Chinese champion of the 15km-scratch, UCI Track World Championships in 2007, and the champion of Men's Individual Road Race cycling event at the Asian Games in 2006.

As the most experienced member in the Hong Kong cycling team, Mr Wong has demonstrated determination, professionalism and dedication in cycling, as well as strong commitment to nurturing young team members. His supportive and strong team spirit has been highly praised by the young athletes.

黃金寶先生是一位知名兼備受尊敬的香港運動員。他是於本地受訓而達至世界級水平的體壇健將。他曾於多個全國、地區及國際單車賽事中贏取獎牌，包括2009年在全國運動會的男子公路個人賽奪得冠軍、2007年成為首位華人勇奪世界盃場地單車錦標賽男子十五公里捕捉賽冠軍，及2006年亞運會男子個人公路單車賽金牌。

作為香港單車隊中經驗豐富的中堅份子，黃金寶無時無刻都展現其對單車的決心、專業和熱忱，以及對培育年輕隊友的強烈使命感，他的支持和團隊精神獲得年輕運動員的高度評價。